

as possible. The Department will consult as appropriate with interested departments and agencies. Senior officers of the Department will be meeting shortly with the Foreign Service Community Association and staff associations who wish to express views on the Report.

(6) EX Conversion/EX Pay Increase

Phase I of the conversion, involving all FS-5 and FS-4 positions as well as FS-3 head of post positions, has been completed.

The second phase of the conversion is now under way and the incumbents of all FS-3 positions have recently been asked to complete job descriptions. Those incumbents who have not yet received job evaluation kits will be getting them shortly with a deadline for completion and return to Ottawa by March 15. The career paths of all officers not converted to EX's in the first phase will depend directly on the type of establishment which arises out of the conversion.

The rates of pay for public servants appointed to the EX category (all former FS-5's and FS-4's of the Department) were recently revised with effect from November 1, 1981. The average increase granted amounts to around 6%. Pay action is now under way to implement the new salaries. EX's will notice an increase in their pay in approximately three weeks (mid March 1982) and will find an explanatory note on their cheque stubs.

(7) Restructuring

Restructuring of the FS group remaining once the EX conversion exercise is complete will be a task of considerable complexity, since the Department and the Treasury Board have yet to agree on the

procédera aux consultations appropriées avec les ministères et organismes intéressés. Des hauts fonctionnaires du Ministère rencontreront bientôt les représentants de l'Association de la communauté du service extérieur et les associations d'employés qui veulent faire connaître leurs vues sur le rapport.

(6) Conversion EX/Augmentations salariales
EX

La première phase de la conversion, qui englobait tous les postes FS-5 et FS-4 ainsi que les postes FS-3 classifiés comme postes de chef de mission, est terminée.

La seconde phase de la conversion est maintenant en cours. On a récemment demandé aux titulaires de tous les postes FS-3 de rédiger des descriptions de tâches. Les trousseaux d'évaluation seront bien envoyés à tous ceux qui ne les ont pas encore reçus et toutes les descriptions devront être envoyées à Ottawa le 15 mars au plus tard. Les plans de carrière de tous les agents qui n'ont pas été inclus dans la conversion EX-3 dans sa première phase dépendront directement de l'effectif qui résultera de la conversion.

Les niveaux salariaux des fonctionnaires nommés à la catégorie EX (tous les anciens FS-5 et FS-4 du Ministère) ont été révisés récemment. L'augmentation moyenne, qui tourne autour de 6%, est rétroactive au 1^{er} novembre 1981. La procédure est maintenant engagée en vue du versement des nouveaux salaires et les personnes concernées devraient toucher leur augmentation dans trois semaines environ (mi-mars). Une note explicative accompagnera leur chèque.

(7) Restructuration

La restructuration de ce qui restera du groupe FS une fois que la conversion EX sera terminée représentera un travail très complexe puisque le Ministère et le Conseil du Trésor ne se sont pas encore entendus